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Zápis z jednání Finančního výboru ZHMP konaného 18. 6. 2012  
 
 
Přítomni: dle prezenční listiny: přítomno 7 z 9 členů výboru a tajemník výboru. Od hlasování 
č. 5 přítomno 6 členů výboru. 
 
Hosté:  Vladimír Lich - generální ředitel Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s., Ing. D. 
Machová OMI MHMP, Ing. J. Nouza - předseda výboru pro dopravu ZHMP, zástupci 
Deloitte Česká republika,  zástupci sdělovacích prostředků a veřejnost 
 
Zahájení:    14.12 hod. 
Ukončení:  15.20 hod. 
 
Výbor je usnášeníschopný. 
 
Jednání řídil: předseda FV ZHMP doc. Ing. Zdeněk Tůma, CSc. 
 
Úvod 
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc. přivítal přítomné a konstatoval, že  FV 
ZHMP je usnášeníschopný. Vyzval přítomné k připomínkám k programu. Protože nebylo 
připomínek, dal hlasovat o programu jednání tak, jak byl předložen. 
 
Hlasování č. 1: 7 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
Ověřovatelem zápisu byl stanoven Ing. M. Štěpán.  
 
I. Schválení zápisu z minulého jednání FV ZHMP  
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc. přistoupil k prvnímu bodu a vyzval přítomné 
k připomínkám a doplnění k zápisu z minulého jednání. Vzhledem k tomu, že byl tento bod 
bez připomínek, dal hlasovat o schválení zápisu z minulého jednání. 
 
Hlasování č. 2: 7 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
II. Závěrečný účet HMP za rok 2011,  III. Výsledky přezkoumání hospodaření HMP za 
rok 2011 
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc. na úvod omluvil doc. MUDr. B. Svobodu, 
CSc. – primátora hl. m. Prahy, který se nemůže účastnit zasedání FV ZHMP a navrhl 
sloučení bodu II. a III. Protože nebylo žádných připomínek, vyzval zástupce společnosti 
Deloitte Česká republika, aby FV ZHMP seznámili se svými nálezy. 
Zástupci společnosti Deloitte Česká republika seznámili FV ZHMP s hlavními zjištěními 
zejména v evidenci majetku a zároveň doporučeními k odstranění nedostatků. 
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc. poděkoval za úvod a doplnil, že hlavní 
negativní vývoj vidí na propadu příjmů a otevřel diskuzi. Do té se přihlásil Ing. M. Štěpán s 
technickou připomínkou. Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc. zakončil oba body s 
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tím, že je na RHMP a primátorovi hl. m. Prahy, aby se vypořádali s nedostatky předloženými 
společností Deloitte Česká republika a.s. ve své zprávě.  
  
Po ukončení diskuze Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc. nechal hlasovat o 
usnesení: 
 
1. FV ZHMP bere na vědomí zprávu o plnění rozpočtu hl. m. Prahy a o vyúčtování 

výsledku hospodaření hl. m Prahy za rok 2011 tj. závěrečný účet a doporučuje ZHMP 

její schválení. 

Hlasování č. 3: 7 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
2. FV ZHMP bere na vědomí výsledky přezkoumání hospodaření hl. m. Prahy za rok 2011 

a žádá RHMP, ředitele MHMP a starosty MČ HMP k přijetí takových opatření, která 

povedou k odstranění zjištěných více či méně závažných pochybení. 

Hlasování č. 4: 7 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
 
IV. Soubor rozpočtů na rok 2012 
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., v úvodním slovu shrnul základní teze 
projednávaného materiálu a aktuální situaci. 
 
Po svém úvodním slově otevřel diskuzi, do které se  nikdo nepřihlásil. Předseda FV ZHMP 
doc. Ing. Z. Tůma, CSc. proto přistoupil k hlasování 
 
3. FV ZHMP bere na vědomí soubor rozpočtů hl. m. Prahy na rok 2012 a doporučuje 

ZHMP totéž. 

Hlasování č. 5: 6 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
 
V. Financování Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s. 
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., otevřel bod a předal slovo generálnímu 
řediteli Dopravního podniku hl. m. Prahy a.s. 
Vladimír Lich - generální ředitel Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s., představil 
úvodem aktuální situaci, zejména vývoj příjmů, výdajů, závazků a financování v Dopravním 
podniku hl. m. Prahy, a.s., dále se ve svém projevu věnoval investičním výdajům. V další 
části prezentace pak seznámil FV ZHMP s otevřením diskuze na navýšení jízdného i s 
tendencí snižování počtu přepravených cestujících. Jeho základním cílem "komfortní MHD 
na financovatelné  úrovni". Dále sdělil FV ZHMP, že největším prostorem pro úspory jsou dle 
jeho názoru vnitřní úspory ve společnosti. Na závěr svého projevu dodal, že v současné době 
probíhá v Dopravním podniku hl. m. Prahy, a.s., audit a očekávaná roční úspora činí 700 mil. 
Kč. 
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Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., poděkoval za úvod a otevřel diskuzi, do 
které se přihlásil Ing. L. Plachý, Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., Ing. M. 
Kousalíková, Ing. M. Štěpán a Ing. J. Nouza. 
V diskuzi bylo probíráno jakou metodikou byl zjišťován počet přepravovaných osob a byly 
podrobně vysvětlovány předložené tabulky. Byl komentován a diskutován průběh čerpání 
fondů EU na trasu metra "A". V další části diskuze, do které se zapojil i Ing. J. Nouza z 
pozice předsedy dozorčí rady Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s. byla diskutována 
možnost navýšení jízdného. Dále byl diskutován podrobněji projekt výstavby metra A z 
pohledu zatížení MČ Praha 6, kde byla ze strany Dopravního podniku hl. m. Prahy, a.s. 
přislíbena písemná odpověď. Závěrečná část diskuze byla věnována úspoře při aktualizaci 
stávajících smluv a to zejména na dodávku tramvají. Také byl předložen názor, zda nenahradit 
výstavbu trasy Metra D výstavbou nových tramvajových tratí.    
 
 Po ukončení diskuze Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc. hlasovat o usnesení:  
 
4. FV ZHMP bere na vědomí informaci o financování Dopravního podniku hl. m. Prahy , 

a.s. 

 Hlasování č. 6: 6 pro, 2 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
 
VI. Výstavba trasy metra A – čerpání z EIB pro rok 2012 
 
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., v  úvodním slovu shrnul základní teze 
projednávaného materiálu. A přistoupil k hlasování. 
 
5. FV ZHMP souhlasí s navýšením čerpání úvěru od EIB, účelově vázaného na stavbu 

prodloužení metra A do Motola ze 3 mld. Kč na 6 mld. Kč a doporučuje v tomto smyslu 

ZHMP schválit revokaci původního usnesení v této věci. 

Hlasování č. 7: 6 pro, 0 proti, zdržel hlasování 0 – návrh byl přijat 
 
 
VII. Informace o novém návrhu dotačních vztahů 
 
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., uvedl bod a předložil FV ZHMP základní 
ukazatele  jím navrhovaného systému. Tedy, aby se i dotace pro MČ hl. m. Prahy pohybovaly 
podle toho, jak se propadají příjmy hl. m. Prahy. Seznámil také FV ZHMP s připravovanou 
debatou se starosty MČ hl. m Prahy. Na závěr pak přislíbil zaslání hotového materiálu 
elektronickou cestou a otevřel diskuzi.  
 
Do diskuze se postupně přihlásili, Bc. O. Pecha, Ing. M. Štěpán,  a   předseda FV ZHMP 
doc. Ing. Z. Tůma, CSc. 
V diskuzi pak byla rozebírána možnost jednotlivých kritérií i specifika jednotlivých MČ hl. 
m. Prahy s tím, že je velmi těžké najít optimální hranici a je potřebné znát názor starostů.  
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VIII. Plán činnosti FV ZHMP na II. pololetí 2012,  
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., vyzval členy FV ZHMP k doplnění plánu 
činnosti FV ZHMP na druhé pololetí 2012 do konce června 2012.  
 
IX. Různé  
 
Ing. Z. Javornická seznámila FV ZHMP s informací o daňových příjmech a odhady na rok 
2013.  
V otevřené debatě, do které se zapojili Ing. M. Štěpán, Ing J. Pařízek a Ing. Nouza byl 
diskutován průběh jednotlivých předložených grafů a dopad na návrh rozpočtu na rok 2013.  
 
Předseda FV ZHMP doc. Ing. Z. Tůma, CSc., poděkoval za dotazy, všem přítomným za 
účast a ukončil jednání FV ZHMP. 
 

 
 
 
 
 

doc. Ing. Zdeněk Tůma, CSc.  
předseda FV ZHMP 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zapsal: Ing. M. Bernášek - ROZ MHMP 
Odsouhlasila: Ing. Z. Javornická - ROZ MHMP 
 
Ověřil: Ing. M. Štěpán 




